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Redactiewoord:
 
De ‘R’ zit weer in de maand als ik aan het samenstellen
van nummer drie van ons clubblad Gängelproat
begin. De zomer is weer voorbij, dit jaar was het in ons
land een typische Nederlandse zomer met veel
wisselende weersomstandigheden. Maar ook
denken we aan verschrikkelijke weer, zoal de zware
regenbuien met grote hagelstenen in Italië en de vele
bosbranden in Zuidelijk Europa.
 
Hopelijk hebben onze leden, familie en vrienden toch
nog volop van hun vakantie kunnen genieten,
heelhuids en zonder schade weer thuis teruggekomen.
 
Ook ging in de vakantie periode de activiteiten bij
onze vereniging door. In de uitgave van dit blad kijken
we terug op deze gebeurtenissen zoals de
bijeenkomst voor de Vierdaagse lopers, de
zomeravondwandelingen en ook de DDWW gingen
gewoon door. Uiteraard kijken we ook terug op de
geslaagde busreis naar Hattem. Misschien kunnen
we ook nog een terugblik geven van de 35e editie
van de Kennedymars.
 
Wij ontvingen ook een mooi vakantie verhaal met veel
gelopen wandelingen rondom Bad Breisig in
Duitsland van de penningmeester en zijn vrouw.
Jammer genoeg is er geen enkel verhaal over een
van de wandelvierdaagsen binnen gekomen.
 
Natuurlijk ook de nodige nieuwtjes vanuit het bestuur
en de diverse commissies. De agenda voor de laatste
maanden van 2023 is ook weer behoorlijk vol.
 
Wij wensen u veel leesplezier met deze uitgave en zien
uw kopie graag tegemoet.
Inleveren graag uiterlijk 15 november bij de
redactie@wkdio.nl
 
Hoe verder met ons clubblad in de toekomst
Er is de laatste tijd diverse keren gesproken over de
toekomst van ons clubblad. Bij dit blad vindt u een
enquêteformulier over onze Gängelproat. Wij, het
bestuur en de redactie van ons blad, willen graag
van de leden weten hoe verder met ons blad in de
toekomst.
 
LAAT UW MENING HOREN.
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Van de bestuurstafel:
Het bestuur heeft de afgelopen periode 3 maal vergaderd, 17 april, 26 juni en 11 september.
 
In onze vergaderingen zijn een aantal vaste agendapunten: Leden wel en wee, gehouden activiteiten,
komende activiteiten, Commissie Wandel Evenementen, Commissie Door De Weekse Wandelingen,
Beheercommissie en de KWbN nieuwtjes. Op deze wijze houden we elkaar goed op de hoogte van wat er
speelt binnen de diverse commissies en ook wat er speelt binnen de KWbN.
 
Op basis van de verslagen van deze commissies en het feit dat in deze commissies het bestuur
vertegenwoordigd is blijven we ook op de hoogte van de door deze commissies georganiseerde
evenementen maar zijn de lijntjes onderling ook kort hetgeen zo zijn het voordelen heeft.
 
Ook wordt eventuele binnenkomende post behandeld. Zoals van activiteiten in Haaksbergen waaronder de
vrijwilligersmarkt die op 5 juli in de Kappen is gehouden. Hetgeen bij ons dan ook wel vragen oproept; Hoe
komen we aan nieuwe redactieleden, wellicht een oproep in Rondom Haaksbergen, maar laten we hiervoor
maar eerst de enquête afwachten die in dit clubblad als losse bijlage is toegevoegd; hebben we wel
voldoende vrijwilligers en daar is op dit moment het antwoord nog wel ja op, ook al zal het mooi zijn dat een
ieder zich zo af en toe opgeeft zodat meer vrijwilligers/leden weten wat er zo al bij komt kijken om tochten te
organiseren. Het kader heeft wel het overzicht en doet veel maar helpende handen voor de uitvoerende
taken, denk bv aan het bepijlen van de routes en het bemensen van de rustposten.
 
Waar zijn we zoal mee bezig of ligt nog op ons pad:
 

•   We hebben inmiddels ook een nieuwe opslagruimte gevonden aan de Oude Boekeloseweg, deze zal
eind van dit jaar gereed zijn.

•   De KWbN is bezig met het opzetten van het delen van kennis, denk o.a. aan vergunningsaanvragen,
regionale samenwerking en het gebruik van sociale media.

•   De renovatie van de keuken zal ergens in 2024 gaan plaatsvinden.
•   Ook het buitenschilderwerk bij de ingang zal in 2024 gaan plaatsvinden.
•   Op uitnodiging van de Kappen zal er een gesprek komen of en hoe we wat voor elkaar kunnen

betekenen.
•   Op uitnodiging van Pieter van Zwanenberg, wethouder, zal er een gesprek gepland worden over wat

wij voor elkaar kunnen betekenen.
•   Met Bakker Bart wordt het gesprek aangegaan over welke rol wij als DIO kunnen vervullen bij een happen

en stappen wandeling die wandelaars door het jaar heen kunnen lopen.
•   Het formaliseren van de rol van vertrouwenspersoon waarbij info zal worden opgevraagd via het Sport-

en beweegakkoord, hoe gaan andere Haaksbergse verenigingen hiermee om.
•   Samen met de beheercommissie bepalen van de huurprijzen per 1 januari 2024 en of een prijsverhoging

van de consumpties noodzakelijk is.
•   Met de CWE gaan we de nieuwe inschrijfgelden voor 2024 bepalen, waarbij een verhoging wel op zijn

plaats is. Gelet op de kostenstijgingen maar ook het feit dat de inschrijfgelden die we elders betalen
duidelijk hoger zijn dan wij tot nu toe hanteren.

 
Namens het bestuur
Hennie Klootwijk, penningmeester
 
 
 
Ook mochten we vanaf 1-5-2023 weer een aantal nieuwe leden verwelkomen,
 
Mw. Marloes Hulshof, Haaksbergen
Mw. Eline Megens, Haaksbergen
Mw. Ananda Wensing, Haaksbergen
Mw. Truus Morsinkhof, Haaksbergen
 
Hartelijk welkom allemaal, we hopen dat jullie een fijne tijd hebben bij onze vereniging.
 
Anny Hilderink, ledenadministratie.
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Agenda oktober - november - december 2023
DDWW = Door De Weekse Wandeling
 
05 oktober, De DDWW start om 09.00 uur vanaf de Schaapskooi, Schapendrift 11, Haaksbergen.
Vergadering Beheers Commissie Gängelhuuske om 14.00 uur in de bestuurskamer.
 
10 oktober, Evaluatie bestuur Stichting Kennedymars Haaksbergen in het Gängelhuuske.
 
12 oktober, De DDWW start om 09.00 uur vanaf het Gängelhuuske, Molenstraat 56, Haaksbergen.
 
17 oktober, Evaluatie bijeenkomst medewerkers KM in het Gängelhuuske.
 
19 oktober, De DDWW start om 09.00 uur vanaf de Kantine Atletiek Vereniging, Scholtenhagenweg 39,
Haaksbergen.
 
25 oktober, Vergadering Commissie Wandel Evenementen in het Gängelhuuske.
 
26 oktober, De DDWW start om 09.00 uur vanaf het Gängelhuuske, Molenstraat 56, Haaksbergen.
Vergadering commissie DDWW na de wandeling in het Gängelhuuske (bestuurskamer).
 
29 oktober, Klootschietwedstrijd HWU – WKDIO vanaf het Wandelhuis in Hengelo (zie voor meer gegevens
elders in dit blad).
  
30 oktober, Bestuursvergadering in het Gängelhuuske.
 
02 november, De DDWW start om 09.00 uur vanaf de Schaapskooi, Schapendrift 11, Haaksbergen.
 
09 november, De DDWW start om 09.00 uur vanaf het Gängelhuuske, Molenstraat 56, Haaksbergen.
 
15 november, Vergadering Commissie Wandel Evenementen in het Gängelhuuske.
 
16 november, De DDWW start om 09.00 uur vanaf de Kantine Atletiek Vereniging, Scholtenhagenweg 39,
Haaksbergen.
 
23 november, De DDWW start om 09.00 uur vanaf het Gängelhuuske, Molenstraat 56, Haaksbergen.
 
25 en 26 november, Sint Nicolaaswandeling, start vanaf Sporthal de Els. Zie voor meer gegevens elders in
dit blad
 
30 november, De DDWW start om 09.00 uur vanaf de Schaapskooi, Schapendrift 11, Haaksbergen.
 
07 december, De DDWW start om 09.00 uur vanaf de Kantine Atletiek Vereniging, Scholtenhagenweg 39,
Haaksbergen.
 
14 december, De DDWW start om 09.00 uur vanaf de Kantine Atletiek Vereniging, Scholtenhagenweg 39,
Haaksbergen.
 
18 december, Bestuursvergadering in het Gängelhuuske.
 
21 december, De DDWW start om 09.00 uur vanaf het Gängelhuuske, Molenstraat 56, Haaksbergen.
 
26 december, Kerstwandeling vanaf het Schuttershoes. Zie voor meer gegevens elders in dit blad.
 
 
2024
 
04 januari, De DDWW start om 09.00 uur vanaf het Gängelhuuske, Molenstraat 56, Haaksbergen.
 
07 januari, Nieuwjaarsinstuif in het Gängelhuuske.
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Zomeravondwandelingen succes

Datum: Startplaats: Aantal: Niet leden DIO leden
5 juli Captain Jack Buurse 71 54 17
12 juli Gängelhuuske 108 79 29
19 juli Camping Twente Boekelo 106 82 24
26 juli Camping Scholtenhagen 139 112 27
2 augustus Erve de Hooge Esch Buurse 66 49 17
9 augustus Café Halfweg Beckum 119 93 26
Totaal:   609 469 140

Zoals zoveel jaren organiseerden wij ook dit jaar weer in de maanden juli en augustus de
zomeravondwandelingen. Doordat ik in die periode met vakantie was en andere bezigheden had kon ik niet
mee wandelen aan deze wandeltochten. Daarom geen verslag van deze evenementen en dus publiceren
we alleen de deelname cijfers van 2023. Vanuit de wandelgangen hoorde ik dat de CWE tevreden was met
de deelname.
 
2023-aantal wandelaars ZAW:
 

Startplaats: 2023 2022 2021 2020 2019
Café Captain Jack Buurse 71 92 87 108 108
Gängelhuuske Haaksbergen 108 26 109 138 146
Camping Twente Boekelo 106 112 105 133 23
Camping Scholtenhagen Hbg 139 71 128 144 130
Erve de Hooge Esch Buurse 66 52 117 79 138
Café halfweg Beckum 119 62 114 114 128
Totaal: 609 415 654 716 673
DIO leden 140 132 140 135 131

Deelname cijfers van de laatste vijf jaren:
 

 
HH

Links-Gerrie en Hermien achter startbureau bij Erve
de Hooge Esch Buurse
 
Hugo en Benny ruimen op bij Café Halfweg Beckum
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Belangrijke mededelingen:
 
Commissie Wandel Evenementen vraagt medewerkers:
De Commissie Wandel Evenementen is druk met de voorbereidingen bezig van de wandelingen die wij in 
de komende maanden organiseren. Onlangs hebben alle leden een brief gekregen waarin om uw
medewerking wordt gevraagd bij deze wandelingen.
 
U weet zonder vrijwilligers kan men de wandelaars niet goed ontvangen. De vrijwilliger is nodig om alles goed
te kunnen laten verlopen. We zijn route uitzetters, parkeerregelaars, medewerkers startbureau, mensen op
de rust- en verzorgingsposten nodig, iedere schakel is belangrijk om een goede wandeling te kunnen
neerzetten.
 
In de komende maanden organiseren we weer de volgende wandelevenementen:
25 en 26 november 2023 de Sint Nicolaaswandelingen.
2e Kerstdag 26 december 2023 Kerstwandeling
25 februari 2024 Veen- en Heidewandeling.
 
Meld U aan als vrijwilliger. Vele handen maken licht werk en als iedereen eens een keer helpt kunnen anderen
ook eens lopen.
Meld u aan bij Anny Hilderink, Buurserstraat 39, 7481 EG Haaksbergen cwe@wkdio.nl
Aanmelden (als u dat nog niet gedaan hebt) graag zo spoedig mogelijk  zodat de draaiboeken voor het
evenement tijdig klaar kunnen zijn.
 

Wilt u Sint Nicolaas met zijn Zwarte Pieten op bezoek?
 
Eind november begin december is Sinterklaas weer in het land. Wilt u Sint bij u thuis op bezoek, dit wil
de Wandelkring DIO wel voor u verzorgen. Voor opgave en/of informatie bel met Hennie Klootwijk 053 –
4351740.
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Op vakantie in Duitsland
Op zaterdag 29 juli zouden we vertrekken naar ons
vakantieadres in Obersteinbach in het Westerwald in
Duitsland. Helaas, op maandag 24 juli kregen we
bericht dat deze reis niet door kon gaan omdat het
hotel getroffen was door een brand en geen gasten
kon ontvangen. We hadden 2 arrangementen van 5
dagen achter elkaar geboekt en alleen voor de 1e 5
dagen werden een aantal opties aangeboden,
kijkend op de site zagen we al dat inderdaad voor de
2e periode de bij de keten aangesloten hotels allen
vol zaten. Dus niet ingegaan op het aanbod en zelf
op zoek naar alternatieven, hetgeen we vonden in
Bad Breisig gelegen tussen Koblenz en Bonn aan de
Rijn.
 
Zo vertrokken we op zaterdag 29 juli richting Bad
Breisig, om de drukte in het Ruhrgebied te vermijden
besloten we om niet via de 31 naar het zuiden te gaan
maar om de 1 te pakken en dat pakte goed uit, we
konden eigenlijk de hele reis goed doorrijden en om
14:00 u. kwamen we bij ons hotel aan. Door de late
boeking geen kamer met balkon maar toch wel met
uitzicht op de Rijn.
 
Op zondag maken we onze eerste wandeling en
maken hierbij gebruik van Komoot. Ruim 12 kilometer
met 220 hoogtemeters waarvan de 1e 130 in de eerste
2,5 kilometer, dus best een pittig begin. De brede
paden werden veelal gemeden dus we liepen over
de smalle paadjes al zigzaggend omhoog. We
komen langs de Monschheide en het zweefvliegtuigveld
van Bad Breisig. Al met al een mooie wandeling, met
pittige klimmetjes en afdalingen.

 
Op maandag alle tijd genomen want om 10:45 u. zal
het droog worden en blijven, hetgeen ook uitkwam.
Ook vandaag pakken we een route van Komoot en
gaan met de veerpont de Rijn over richting Bad
Honningen. Dat betekent eerst ruim 1 kilometer langs
de Rijn stroomopwaarts en aan de overzijde eerst 1
kilometer stroomafwaarts om vervolgens met de klim
te beginnen richting slot Arensfels.

Kasteel Arenfels dankt zijn huidige uiterlijk aan een
vooraanstaand bouwmeester: Ernst Friedrich Zwirner
was een leerling van Karl Friedrich Schinkel. Zwirner,
die belast was met de voltooiing van de Dom van
Keulen, kreeg van graaf Friedrich Ludolf von
Westerholt-Gysenberg de opdracht het kasteel tussen
1849 en 1858 te moderniseren.
Tijdens de gevechten om de brug van Remagen in
de Tweede Wereldoorlog werd het bouwwerk
aanzienlijk beschadigd. De meeste oorlogsschade is
tegenwoordig hersteld. De prachtige interieurs van
het kasteel zijn gerestaureerd, en vooral de
imposante gietijzeren trap van de ijzerfabriek Sayner
is bezienswaardig.
Bij Kasteel Arenfels, met zijn ligging midden in de
wijngaarden, zijn het hele jaar door diverse
evenementen (concerten, wijnproeverijen, riddermaaltijden,
kerstmarkt, enz.) en diverse thematische rondleidingen.
In het kasteel bevinden zich ook het Genusskontor
(vinotheek & delicatessenwinkel) en een
zelfbedieningswijntuin. Direct gelegen aan de
Rheinsteig is het ook een populaire bestemming voor
wandelaars.
 
We lopen verder door wijngaarden en belanden dan
bij een hek waar volgens Komoot het pad zal moeten
doorlopen. Gelukkig toont Komoot ook andere
paden langs de route en we besluiten een steile
afdaling tussen de wijnranken te nemen en kunnen
dan wel via een poort het hek passeren en komen
even later weer op de route uit. Na verloop van tijd
komen we bij de Rijn uit en eten onze laatste broodjes
op genietend van de zon en de passerende schepen.
Via de veerpont steken we de Rijn weer over en
pakken een terrasje in Bad Breisig immers de kuchen
moeten we wel proeven.
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Op dinsdag pakken we de fiets en gaan
stroomafwaarts langs de Rijn richting Königswinter. 
Lutske op de e-bike en Hennie op een city-bike, ja dat
krijg je als je laat wat wilt huren. We houden 2 x een
korte pauze om te schuilen voor de regen.

In Bad Godesberg nemen we de veerpont richting
Königswinter. Geen veerpont zoals we gewend zijn
waarbij je er aan de ene kant op rijdt en aan de
andere kant er weer af. Deze veerpont had de op en
afrit aan dezelfde kant dus auto’s en fietsers maken
een halve ronde op de veerpont en de veerpont
draait tijdens het overvaren. In mijn gedachten, ik was
er 44 jaar gelden al eens geweest, was Königswinter
een toeristisch stadje met een gezellige winkelstraat.
Van deze gedachte klopte niet veel meer, een paar
winkeltjes waarvan een aantal pas vanaf woensdag
open gingen, waarschijnlijk de dagen dat de
rijncruiseschepen aanmeren. Gelukkig was de
fietstocht langs de Rijn zeker de moeite waard. Op de
terugweg houden we een koffiestop in Remagen.
Terug in het hotel neem ik mijn dagelijkse Latte
Macchiato op het terras en schrijf ik dit verhaal op
terwijl het regent.
 
De woensdag belooft veel regen en we nemen er ons
gemak van. Hierdoor zien we dat Zuid-Afrika de
tegenstander wordt van de oranje leeuwinnen. Na
de lunch in het hotel hebben we de
stadsrondwandeling in Bad Breisig gelopen. We
komen langs een aantal bezienswaardigheden
waaronder het Altes Zolhaus, gebouwd in 1500; een
Zolltisch waarvan het verhaal de ronde doet dat
Napoleon hier tijdens de Franse bezetting een glas
Elzenberger Rotwein heeft gedronken; de Katholieke
St. Marien Kirche; het Altes Rasthaus, gebouwd in
1873/1874, nu herbergt het een poppenmuseum;
een in jugendstil gebouwd Mausoleum; de
evangelische Christuskirche en het Geyrsprudel bij de
Römer Thermen. Al met al een leuke rondwandeling.
 
Op donderdag huren we 2 e-bikes om dan
stroomopwaarts richting Andernach te fietsen. De
tocht langs de Rijn was minder mooi dan richting
Königswinter omdat we nu ook een groot deel langs
de weg moesten fietsen.
Andernach daarentegen was zeker de moeite waard.

Via de Rijnpoort, gebouwd in de 12e eeuw en
daarmee de oudste poort langs de Rijn, betreden we
het oude stadscentrum van Andernach. Bij de VVV
informeren we naar een stadswandeling en we
krijgen een Nederlandstalige stadsrondwandeling
mee. Via het Bollwerk, in 1659/1661 opgericht als
douanestation voor de Scheepvaart op de Rijn,
komen we bij de Hospitaalkerk, het katholieke
godshuis van het St. Nikolaushospitaal en de vroegere
kerk van het Annuziatenklooster, gebouwd in
1737/1739, we lopen door de Koblenzer poort, deze
beveiligde het aangrenzende kasteel, waar alleen
nog een kasteelruïne van resteert. We komen
vervolgens nog langs het stadsmuseum, de
Christuskerk en het historische stadhuis om vervolgens
uit te komen bij de Helmwartswtoren, onderdeel van
de middeleeuwse stadsmuur en in 1994 gerenoveerd.
Daarna wandelen we langs de Mariendom of de dom
van de Lieve Vrouwe, een romaanse basilica met
galerijen, één middenschip en 2 zijbeuken, hierna
komen we bij de in de 14e eeuw gebouwde Ronde
Toren, de toren is met zijn 56 meter het
herkenningspunt va  Andernach.
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Op vrijdag gaan we met de Brohltal Eisenbahn, ook
wel bekend onder de naam Vulkan Express, vanuit
Brohl omhoog naar Engeln een traject van 17,75 km
waarbij totaal 394 meter moet worden geklommen.
Helaas was de stoomtrein in reparatie maar volgens
Hennie’s collega was de locomotief die er nu voor
stond ook een speciale want volgens hem was het
de enige smalspoor diesellocomotief van de serie
V160. De baan is tussen 1897 en 1901 aangelegd en
diende voor personenvervoer en goederenvervoer.
          
Midden jaren tachtig tot begin negentig had de baan
het moeilijk en dreigde sluiting. Een groep spoorweg
enthousiastelingen heeft toen de 'Interessengemeinschaft
Brothal Schmalspureisenbahn' opgericht. Omdat ook
de lokale overheden het belang ervan in zagen kon
de spoorlijn blijven bestaan.

Eind jaren negentig kwam het goederenvervoer weer
op gang en ook het personenvervoer nam toe. Ook
voor wandelaars en fietsers is de Brohltalbahn en de
Vulkaan-Express een uitkomst. Na een wandeltocht
of fietstocht (er lopen diverse fietsroutes en
wandelroutes in de omgeving) kan de Vulkan-Express
je weer terugbrengen. Ook fietsen kunnen worden
meegenomen in de trein.
 
Op zaterdag doen we eerst nog wat boodschappen
in Bad Breisig om vervolgens naar een wekelijkse
vlooienmarkt in de oude glasfabriek van Bad Breisig
te bezoeken. Hier kopen we 2 vrachtwagens voor een
neefje. Vervolgens eten we onze broodjes op onder
een overkapping, immers het regent weer even.
Hierna lopen we tussen de weilanden door richting
de Rijn en lopen we stroomopwaarts terug naar ons
hotel, al met al toch een wandeling van 10 kilometer.
 
Al met al was het een mooie wandel en fiets vakantie
met een goed verblijf n het Rheinhotel vier jahreszeiten
in Bad Breisig
 
Hennie en Lutske Klootwijk

10



Huldiging 4-daagse lopers.
 
Afgelopen zaterdag was het een gezellig boel in het
clubhuis Gängelhuuske van de Wandelkring DIO uit
Haaksbergen. De DIO-leden en Haaksbergenaren die
de afgelopen 12 maanden een vierdaagse hebben
gelopen werden hier gehuldigd voor hun prestatie.
De wandelaars werden toegesproken door Hennie
Klootwijk, de penningmeester van de vereniging. Hij
vroeg zich daarbij wel af waarom er ooit was gekozen
dat men alleen gehuldigd kon worden als men
minimaal 4 dagen 20 kilometer heeft gewandeld. Ja,
het is natuurlijk wel zo dat je niet iedereen kunt
huldigen die een vierdaagse heeft gelopen, immers
met ruim 2000 deelnemers aan onze eigen
avondwandelvierdaagse zou het clubhuis te klein zijn.
Je kunt je dan natuurlijk wel afvragen of 14 km bij de
de Heuvelland vierdaagse in Limburg niet net zo
zwaar is als de 20 km bij de Sallandse vierdaagse in
Raalte. Dus ja, we moeten ergens een grens trekken.
Het afgelopen jaar werd er gewandeld in o.a.
Alkmaar, de Duin en Bollen vierdaagse in Lisse,
Apeldoorn, Barchem, Raalte en uiteraard Nijmegen.
De wandelaars werden gefeliciteerd met hun
prestatie en kregen allen een bos bloemen. Dirk Haan
kreeg daarnaast ook een oorkonde omdat hij de
vierdaagse van Apeldoorn voor de 40e maal heeft
volbracht. De wandelaars bleven nog lang napraten
en een aantal nam zich voor om op woensdag mee
te doen aan de zomeravondwandelingen van DIO.
 
Bijeenkomst huldiging vierdaagse lopers.
Hennie Klootwijk verontschuldigd wethouder Zwanenburg
die er helaas niet bij kon zijn, maar een volgende keer
zeker van de partij wil zijn. Omdat onze voorzitter, Ellen
Franke, met vakantie is en Dirk Haan vorig jaar het
praatje heeft gehouden hebben we besloten dat ik
dit jaar het praatje hou.
Op 22 juli was de bijeenkomst voor de leden van onze
Wandelkring DIO en Haaksbergenaren die in de
periode augustus 2022 tot en met vierdaagse van
Nijmegen 2023 een vierdaagse hebben gelopen
waarbij men minimaal 20 kilometer per dag heeft
gewandeld te huldigen. Waarom we hebben
gekozen voor minimaal 20 kilometer is bij mij niet
bekend en misschien zelf wel een raadsel, vroeger
had je Nijmegen en daar moest je al minimaal 30 km
per dag lopen, daar kwam Apeldoorn bij en daar
begon men ook met minimaal 30 km. In de loop der
tijd kwamen er steeds meer vierdaagsen waarbij men
in de loop der tijd ook de kortere afstanden gingen
aanbieden. In 2023 worden er 15 wandelvierdaagsen
georganiseerd. Waarbij Nijmegen nog steeds begint
bij de 30 kilometer en dan ook nog leeftijdsgebonden
en de Barchemse vierdaagse bij ons om de hoek ook
met de 20 kilometer. Alle andere vierdaagse bieden
ook nog kortere afstanden aan variërend van 5 tot 18
kilometer. Is 14 kilometer bij de Heuvelland vierdaagse
in Limburg niet net zo knap als de 20 kilometer bij de
Sallandse vierdaagse en is de 40 kilometer door het
mulle zand in Apeldoorn niet net zo zwaar als de 50
kilometer in Nijmegen?

Wie het weet mag het zeggen. En wat loopt
makkelijker tussen de ruim 43000 wandelaars in
Nijmegen of de ruim 2000 deelnemers in Apeldoorn.
Met een uitval van ruim 10% in Nijmegen tegen ruim
7% in Apeldoorn zal je kunnen zeggen dat het in
Nijmegen moeilijker loopt. Maar is dat wel zo?
Nijmegen heeft natuurlijk de naam maar er zijn daar
veel spontane aanmeldingen die in het café zijn
ontstaan terwijl in Apeldoorn de liefhebbende
wandelaar deelneemt. Dus in Apeldoorn is het
percentage geoefende wandelaar groter en dan zal
je kunnen zeggen dat 7% uitval best veel is en dat 10%
Nijmegen nog meevalt. Immers in Nijmegen moeten
wandelaars ook 50 kilometer lopen terwijl men in
Apeldoorn wandelt tussen de 12 en 40 kilometer. Voor
Nijmegen beschik ik niet over gegevens per afstand
want dan kun je vergelijken op de afstanden 30 en
40 die bij beide mogelijk zijn.
 
Genoeg over de cijfers, de prestatie die de
wandelaars hebben geleverd met het uitlopen van
een vierdaagse is gewoon knap en ik zal zeggen ga
zo vooral door want bewegen houdt jong en zo lang
je het kunt is het devies doen. Maar let op zie niet de
afstand als prestatie, ik bedoel hiermee te zeggen blijf
niet te lang de langste afstand lopen ook een kortere
afstand is een knappe prestatie want voor je het weet
loop je blessures op waardoor je wellicht het
wandelen er helemaal aan moet geven.
 
Jullie hebben achter mij ondertussen wellicht alle
wandelaars en hun vierdaagse voorbij zien komen op
de powerpoint presentatie dus eigenlijk hoef ik
niemand meer bij naam te noemen. Maar ja, niet alle
e-mails waren aangekomen dus we gaan toch het
rijtje wandelaars langs. Ben Lubbersen, Doetinchem
en Barchem, Rianne Maas, Salland, Barchem en
Apeldoorn, Els ter Huurne, Salland en Nijmegen, Dirk
Haan, Apeldoorn en Nijmegen, Jozef Klein Kiskamp,
Barchem, Salland en Nijmegen, Maria Wielens,
Barchem en Salland, Gerard en Marieke de Lange,
de Duin en Bollen en in Nijmegen waren ook nog
Yvonne Wielens, Michel Koning, Hennie Stockentree,
Rikie Scharenborg en Kim ter Horst. Omdat het
gebruikelijk is om wandelaars die een vierdaagse
voor de 10e, 25e, 40e of zelfs 50e keer hebben
uitgelopen, wil ik Dirk Haan naar voren roepen die
Apeldoorn voor de 40e keer heeft gelopen, hij
ontvangt hiervoor een oorkonde en een bos
bloemen, die er ook is voor alle andere 4 daagse
lopers.
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Een huldiging voor 50x is volgens mij binnen onze
vereniging nog niet voorgekomen. Pieter Hiemstra en
Ab Schreurs zijn blijven steken op 49x Nijmegen. Dirk
Haan heeft er nog 8 te gaan en dan zal hij in Nijmegen
op 50x komen.
 
Onder het genot van een drankje en een hapje werd
er nog lang nagepraat in het Gängelhuuske.
 
Hennie Klootwijk

Vierdaagse lopers:
1e rij van links naar rechts: Yvonne Wielens, Rianne
Maas, Marieke de Lange, Kim Horst, Els ter Huurne,
Rikie Scharenborg.
 
2e rij van links naar rechts: Dirk Haan, Michel Koning,
Ben Lubbersen, Hennie Stockentree, Gerard de
Lange, Jozef Klein Kiskamp, Maria Wielens

Nieuw klompenpad in omgeving
Ruurlo
 
Begin augustus vond de opening plaats van het
Bruilschepad, een nieuw klompenpad in de
omgeving van Ruurlo. In het bijzijn van de vele
vrijwilligers en de deelnemende grondeigenaren
werd het startpaneel tijdens een feestelijke
bijeenkomst onthuld.
 
Het Bruilschepad bied je als wandelaar een mooie
rondwandeling van elf kilometer door het
buitengebied van Ruurlo. Het vertrek is bij de Boter-,
Kaas- en Kampeerboerderij ‘n Ibink.
Vervolgens voert de route je door de bossen rond
Ruurlo, langs moerassige broeklanden, oude
boerderijen van de buurtschappen De Bruil en De
Haar en – vanzelfsprekend – langs het prachtige Huize
Ruurlo. Met de ingebruikname van het Bruilschepad
komt het totale aantal Klompenpaden op 151. Dus
óp naar Berkelland en… klompen aan, rugzak op en
gaan!
 
Brochure en app
Het Bruilschepad is in beide richtingen gemarkeerd
met rode klompjes. Een brochure met beschrijving
van de route en de bezienswaardigheden is onder
andere verkrijgbaar bij het startpunt bij Boter-, Kaas-
en Kampeerboerderij ’n Ibink in Ruurlo en bij de VVV’s
in de regio. Wandelaars van Klompenpaden zijn te
gast op opengestelde terreinen van grondeigenaren,
daarom geldt ook hier de regel dat honden verboden
zijn (in verband met verstoring van vee en wild).
Routenavigatie en info over het landschap en de
cultuurhistorie zijn beschikbaar via de Klompenpaden
app.
Meer informatie vind je op de website van
Klompenpaden, klompenpaden.nl
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Nieuws van de DDWW
Nieuws van de Door De Weekse Wandelingen.
Het eerste gedeelte van dit nieuws had al in het eerste
nummer van 2023 moeten staan maar gezien de
verandering van de startplaatsen vonden we dat dit
artikel alsnog geplaatst moet worden.
 
In december 2022 voor de laatste keer gewandeld
vanaf de PC de Sterruiters. Zoals bekend hebben wij
een nieuwe startlocatie gevonden bij de Schaapskooi
’t Horstervennehoes.
 
Donderdag 6 april waren we voor de eerste keer te
gast bij de schaapskooi. De commissie- leden waren
benieuwd hoeveel DDWW de weg naar deze
startlocatie konden vinden. Er kwamen die morgen
49 personen naar de schaapskooi.
Voordat wij om 09.00 uur konden starten met onze
wandeling nam Toon Tankink als voorzitter van de
Stichting Schaapskudde Haaksbergen het woord. Hij
stelde verheugd te zijn dat WKDIO gekozen had voor
de Schaapskooi als startplaats. Het is fijn want
hierdoor krijgt deze kooi steeds meer belangstelling.
“Ik hoop dat dit een lange samenwerking zal zijn”.
 
Hij bracht ook het pas uitgeven boekje ‘In het veen
daar loopt een schaap…’, een kleurrijk boekje dat
veel vertelt over het ontstaan van het Haaksbergerveen
en veel verhalen over de schaapskudde, onder de
aandacht. Tot slot wenste hij ons een fijne wandeling.
 
De wandelaars gingen op weg voor hun wandeling
door de omgeving van de schaapskooi. Na de
wandeling stond de koffie of thee klaar, twee van de
vele vrijwilligers zorgen hiervoor. Iedereen was
bijzonder tevreden over de ontvangst in deze nieuwe
startlocatie. Natuurlijk waren er opmerkingen over wat
verder fietsen naar deze startplaats. Het is slecht 900
meter meer dan naar de PC de Sterruiters. Nog meer
bewegen dus!!
HH

Deelname DDWW
Deelname DDWW januari tot en met augustus
 
Van de deelname ontbraken ook cijfers, in totaal
wandelden in de periode januari – mei 1047 
wandelaars mee aan de Door De Weekse
Wandelingen.
 
In de maand juni daarna namen aan vijf
wandelingen 249 personen deel.
Bij de in juli  gehouden vier wandelingen verschenen
158 lopers aan de start.
In augustus kwamen er 187 wandelaars verdeeld over
vijf wandelingen.
De maanden juni en juli was de deelname vanwege
het weer minder (zie foto).
In totaal wandelden dus tot en met augustus 1641
personen mee aan de DDWW.
De eerste twee weken van september zijn inmiddels
ook geweest, toen liepen er 47 en 52 personen mee.
 
In September vieren we ook altijd de DDWW
verjaardag, dit is op de laatste donderdag van
september. Die is inmiddels ook geweest. In het
volgende nummer van ons clubblad kunt u een
verslag van deze altijd gezellige dag lezen.
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Buswandeltocht Hattem 9 september 2023
In de Algemene Vergadering van onze vereniging in april 2011 werd besloten dat de WKDIO niet meer
 gezamenlijk gaat wandelen. De reden was dat onze leden veelal op eigen gelegenheid gingen. Tijdens de
discussie over dit voorstel werd afgesproken om één keer per jaar een gezamenlijke bustocht te houden in
september. In 2011 gingen we op 3 september naar de Wereldhavendagen in Rotterdam.
 
Vele keren gingen we daarna jaarlijks met een grote groep op stap, we bezochten achtereenvolgend in
2012 de Paleizentocht Den Haag, 2013 Alkmaars Ontzet Wandeltocht, 2014 Sluizenwandeltocht, Vreeswijk,
2015 Bokbiertocht, Elburg, 2016 Hanzetocht Kampen, 2017 Visserij dagen wandeling Spakenburg, 2018
Havendagen Rotterdam en 2019 Paleizentocht Den Haag. Daarna door corona drie jaar geen busreizen.
 
Dit jaar konden wij dus weer samen op reis op zaterdag 9 september, dit werd dus de 10e busreis. De Zwolse
Wandel Vereniging (ZWV) organiseerde de Bos- en Heidetocht in Hattem, wij gingen naar dit
wandelevenement. Het historische Hanzestadje aan de IJssel heeft een mooie omgeving om te wandelen
en op deze dag was het decor het Tinnefestival en Monumentendag.
 
Om acht uur vertrok de dubbeldekker vanaf het Gängelhuuske naar Hattem, aan boord 66 personen. Hennie
Klootwijk was de reisleider, controleerde of iedereen aanwezig was en noteerde wie ging wandelen en welke
afstand men ging lopen. Om half tien kwamen we bij  startplaats De Marke, het multifunctioneel centrum
(MFC) voor sport en sociaal cultureel werk in Hattem. Er was een mooie bar in het gebouw, de koffie smaakte
goed na de busrit. Tijdens de koffie of thee schreef Hennie ons in en deelde de routes uit. Velen kozen voor
de 5 of 10 kilometer en sommigen liepen de 15 km. Ondergetekende liep samen met Henriëtte de 10 kilometer.
 
Al snel na de start gingen we richting het water, het was hier erg druk zowel op de weg als op het water. In
de haven lagen boten en bootjes. Direct na de brug gaf een pijl aan dat we fietsknooppunt langs het water
moesten volgen. Een mooi pad langs het Apeldoorns-kanaal met een wijde blik. 

Het 32 km lange noordelijke deel van Apeldoorn naar Hattem werd aangelegd in de jaren 1825-1829 en
verbond Apeldoorn via een vaarroute met de rest van Nederland. Het kanaal vervulde een belangrijke functie
voor de aanvoer van grondstoffen voor ruim 60 papierfabrieken.
Ruim 500 m na deze brug verlaten we het water en lopen door het natuurgebied het Veen, ook een afwisselend
natuurgebied. Slingerende paadjes met wat glooiingen en een prachtige golfbaan. Ongemerkt lopen we
Hattem weer binnen, nog een klein stukje en we zijn bij de de rust (4,3 km in MFC De Marke. We drinken hier
koffie en eten een broodje.
 
Na de rust vervolgen we de route weer één stukje door het stadje, maar al snel kwamen we weer in de natuur
waaronder het Landgoed ‘Molecaten’.  De eerste sporen van dit landgoed stammen al uit de 14e eeuw. Het
huidige landhuis werd gebouwd in de 17e..eeuw. ‘Molecaten’ betekent “boerderij bij de molen”. Aan het
eind van de tachtigjarige oorlog durft men weer buiten de stad te gaan te gaan wonen. Johan van Keppel,
ridder en schout van Hattem, laat in 1646 op de oude resten van een havezate bouwen. In 1677 stonden op
‘Molecate’ nog twee papiermolens en een korenmolen. De lijst van alle erfgenamen die in de lange tijd de
Havezate erven is te lang om hier allemaal te benoemen.Mooie wandelpaden brengen ons naar de uitgang
van het landgoed, als wij Hattem binnen komen lopen wij nog langs een mooie gracht.
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Veel fietsen staan hier en bankjes die allemaal bezet zijn. Als we de brug overgaan hebben we een mooi
uitzicht, in het talud langs het water zien we Hennie en Lutske Klootwijk in het gras zitten genieten van een
broodje (zie foto links). Ongemerkt komen we in het centrum van Hattem. Wij hebben volop tijd om nu te
slenteren door het historische centrum en genieten van het festival ‘Dikke Tinne’.
 
In de loop van de twintigste eeuw wordt het huis verder verfraaid en neemt het woongemak toe. In 1989
koopt de Amev Levensverzekering N.V. Huis Molecaten en geeft het in erfpacht aan de familie Slager, die
het huis grondig laat restaureren en de tuin laat herinrichten, compleet met de vroegere druivenkas. Het
landgoed is een geliefd wandelgebied. Mooie wandelpaden brengen ons naar de uitgang van het landgoed,
als wij Hattem binnen komen lopen wij nog langs een mooie gracht. Veel fietsen staan hier en bankjes die
allemaal bezet zijn. Als we de brug overgaan hebben we een mooi uitzicht, in het talud langs het water zien
we Hennie en Lutske Klootwijk in het gras zitten genieten van een broodje (zie foto onder rechts). Ongemerkt
komen we in het centrum van Hattem. Wij hebben volop tijd om nu te slenteren door het historische centrum
en genieten van het festival ‘Dikke Tinne’.

 
Genieten van FESTIVAL ‘DIKKE TINNE’.
Het festival ontleent zijn naam aan de ‘Dikke Tinne’, de versterkte burcht van de graven, later hertogen, van
Gelre. Eigenlijk heette het kasteel Sint Lucia, maar in de volksmond werd het Dikke Tinne genoemd vanwege
de twee torens met muren van wel zeven meter dik. De binnenstad van Hattem kenmerkt nog veel meer
historische panden en straatjes en is daarmee een perfect decor voor dit historische festival, en laat het die
dag ook nog Monumentendag zijn. Er lopen veel mensen in historische kledij.
 
Troubadours en minstrelen laten deze dag hun klanken horen en oude ambachten komen tot leven.
Interactieve straattheateracts laten je verwonderen over de geneeskunde van vroeger en jonkvrouwen en
ridders hebben een kampement opgezet rondom de kerk.
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Hier ontdek je gebruiken van weleer, worden demonstraties gegeven en kun je zelf boogschieten en kijken
bij een echt Middeleeuwse smederij. Maak kennis met ijzersmeden, kalligraferen, bandweven en spinnen.
Of neem een kijkje bij een touwslager, boekbinder of strovlechter. Ook Hanzekooplieden zoals bijvoorbeeld
de mandenmaker, lederbewerker en een palingroker presenteren hun handelswaar.
 
Ook aan de jeugd is gedacht.
Voor de jeugd is een straat ingericht waar men veel kan leren. Zij kunnen pottenbakken en beeldhouwen en
ook de mogelijkheid om te leren schieten onder begeleiding van Sint Anna Gilde. Men kan er ponyrijden.
Ook is er een parcours met een waar feest Middeleeuwse spelen in de Adelaarshoek zoals hoefijzer gooien,
wielewaal, trekbiljard, blik gooien en meer. "Zint alle speelen gespeeld? Dan hale een gratis ijsje bij de kraam
van IJscowd.”
 

Theaterspektakel De Kooi Van Wassenaer
Het verleden komt tot leven met de vertolking van een bijzonder stukje uit de historie van Hattem. Speciaal
voor het festival heeft een werkgroep de ‘Kooi van Van Wassenaer’ nagebouwd en het verhaal van de
gevangenneming van Jan van Wassenaer vertaald naar een theaterspektakel. Het stuk, gaat over graaf Jan
II van Wassenaer die in 1512 gevangengenomen werd door hertog Karel van Gelre en zijn legeraanvoerder
Maarten van Rossum. Van Wassenaer werd opgesloten in één van de torens van het Hattems kasteel
genaamd de Dikke Tinne. Er werd een speciale kooi gebouwd waarin een bed en een tafel paste. Hierin heeft
Jan van Wassenaar 2 jaar gevangen gezeten. Met een toneelspel door de stad beleven bezoekers het verhaal
van Jan van Wassenaer van zijn gevangenneming tot en met zijn vrijlating.
Er was deze dag voor iedereen van alles te beleven. Uiteraard het genieten van de mooie uitgezette
wandelingen door de ZWV, ook had men de terugweg vanuit het centrum naar de finish in MFC ‘De Marke’.
Naast het rondkijken in het centrum hadden sommigen een bezoek gebracht aan het Nederlands Bakkerij
Museum en/of Anton Pieck Museum. Aan de finish en in de bus praat men nog na over de geslaagde dag
met volop keuze voor iedereen. Deze dag werd besloten bij Het Bakkershuis met een heerlijk warm en koud
buffet. Voordat men tot slot aan het heerlijke toetjes buffet kon beginnen werd bij monde van ondergetekende
het bestuur bedankt voor het organiseren van deze 10e  bustocht. Deze woorden werden door alle deelnemers
met een groot applaus onderstreept, na het buffet ging iedereen voldaan huiswaarts.
 
Deelname aan de twee wandeldagen was (slechts) 401 personen. Dat waren 283 leden, 116 niet lid en 2
jeugd. Erg weinig voor deze wandeling volgens Hilly Breunis. Wat de oorzaak hiervan is was niet bekend,
misschien te warm!!
 
Hennie Horst
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Samen sterker. Dat is het idee van coöperatief bankieren.

Ga naar rabobank.nl/klantenservice of bel: (053) 488 58 85.

Welke vraag u ook heeft; via internet of telefoon regelt u gemakkelijk zelf de

meeste bankzaken. Of dat nu gaat over het doorgeven van een verhuizing of

bijvoorbeeld het terugboeken van een automatische incasso.

Via internet en telefoon regelt u meer dan u denkt.

waar en wanneer 
het u uitkomt.

Een nieuwe pas
kunnen aanvragen

Indien onbestelbaar:  

Wandelkring DIO Haaksbergen, Molenstraat 56, 7481 GN Haaksbergen


